
21 2 و  1 1 را محلــه منطقــه  آ شــهر
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4 2 3 محلــه   ضمیمــه  ه  ر شــما

فهیمـه شهری|ناهم سـطحی و پسـتی بلندی هـای پیـاده رو مشـکلی اسـت کـه سال هاسـت 
اهالـی محله سـیدرضی گرفتار آن هسـتند. هر بار که جلسـه های شـورای اجتماعـی این محله 

تشـکیل می شـود یکـی از مشـکلاتی کـه از آن صحبـت می شـود همیـن ناهمواربـودن پیاده رو 

اسـت. درخواسـت های متعـدد مـردم و اعضای شـورای محله مـا را راهی ایـن محدوده کـرد تا از 

نزدیـک گفت وگویـی با شـهروندان داشـته باشـیم.

 QخوردگیQپیچQچاشنیQباQرویQپیادهQ
محمـد یزدانـی از کسـبه حاشـیه بولـوار سـیدرضی بـه اتفاقاتی کـه برای رهگـذران پیـش آمده 

اشـاره کـرده و می گوید: یک بار خانمی بـا 2فرزندش که یکی از آن ها سـوار بر کالسـکه بود، وارد 

مغازه شـد، هنـگام خروج، فرزند بزرگش که حدود 10سـال سـن داشـت، کالسـکه خواهرش را 

بـه بیـرون راند امـا در پیـاده رو به دلیل نشسـتی کـه وجـود دارد، چرخ کالسـکه گیر کـرد و چنان 

تـکان شـدیدی خـورد کـه نزدیک بـود بچه بـه بیـرون پرت شـود، خدا رحـم کـرد و اتفاقـی نیفتاد 

امـا گریـه بچه از شـدت ترس بنـد نمی آمد.

او همچنین چندبار شـاهد بوده که پای شـهروندان در این فرورفتگی پیچ خورده و با آه و ناله، زیر 

لـب بد و بیراهی به مسـئولان گفته و می روند. رضا کیانی فر که 2سـال اسـت زندگی مشـرکش 

را در ایـن محلـه آغـاز کـرده، از تفـاوت بیـن پیـاده رو سـیدرضی و بولـوار معلـم گلایـه دارد و ابـراز 

می کنـد: هـر بودجـه ای در منطقـه هزینـه می شـود بایـد یکسـان باشـد ایـن در حالی اسـت که 

پیاده روهـای بولـوار معلـم بازسـازی شـده و مرتب بـه آن ها رسـیدگی می شـود امـا پیاده روهای 

اینجا سال هاسـت ناهموار هسـتند.

مرضیه صولتی که 12سـال اسـت در این محله سکونت دارد، از 3سال پیش که بازنشسته شده، 

بیشـر روزهـا از آخر سـیدرضی تا بولـوار وکیل آباد پیـاده روی می کند اما علاوه بر ناهمسـانی ها 

از نبود نیمکت برای نشسـن گلایه دارد.

 QهاQپروژهQبندیQاولویتQوQبودجهQکمبود
در ادامـه سراغ رئیـس اداره فنـی و عمـران شـهرداری منطقـه رفتیـم. مهـرداد آریافـر بـا تأییـد 

مشـکلاتی کـه وجـود دارد گفـت: می دانیم کـه پیاده روهای سـیدرضی و چنـد محله دیگـر نیاز 

بـه ترمیـم دارنـد امـا ایـن اقدامـات مسـتلزم دریافت بودجه اسـت.

آریافـر بـا اشـاره به اینکـه حدود 3سـال پیـش از ابتـدای وکیل آبـاد تا فرهنـگ، یک طـرف بولوار 

سـیدرضی بهسـازی و هم سطح سازی شده است، گفت: امسـال ترمیم پیاده روهای بولوارهای 

دانشـجو، دانش آمـوز، جـلال آل احمـد، معلـم و وکیل آبـاد تأییـد شـد امـا تاکنـون فقـط بودجه 

مربـوط به بولـوار وکیل آبـاد را دریافـت کرده ایم.

وی افـزود: ترمیـم و لکه گیـری پیـاده رو بولوار سـیدرضی به تنهایـی 500میلیون تومـان هزینه 

لازم دارد و چنانچـه بخواهیم هم سطح سـازی  شـود بایـد بودجه های میلیـاردی دریافت کنیم.

وی خطاب به شـهروندان و شـورای اجتماعی محلات گفت: شـهرداری مشکلات مالی خودش 

را دارد و بایـد کل شـهر را در نظـر بگیـرد بنابرایـن اولویت بنـدی می کنـد. مـا هـم انـدک بودجـه 

دریافتـی را در مکان هـای پرتردد ماننـد اطراف پارک ملت یـا چهارراه آزادشـهر هزینه می کنیم 

امـا اگـر اعضـای شـورای اجتماعی محـلات بودجه شـان را بـرای ترمیـم پیاده روهـا صرف کنند 

می تواننـد زودتر به هدفشـان برسـند.

وی یـادآور شـد: ناهم سـطحی هایی کـه در پیاده روهـا دیـده می شـود و تـردد را بـرای معلولان، 

سـالمندان، مادران و دیگر شـهروندان سـخت کرده اسـت، به دلیـل کم توجهی مـردم به اصول 

سـاخت و سـاز اسـت و اگر آن ها هنگام سـاخت منازلشـان این اصول را رعایت می کردند اکنون 

خودشـان و دیگـران چنیـن مشـکلاتی نداشـتند و بـه شـهرداری هـم این قـدر هزینـه تحمیـل 

نمی شـد. 

رضا ریاحی| محله جاهدشهر از نخستین هسته های جمعیتی منطقه12 به حساب می آید که با جمعیتی 
حدود 25هزار نفر از جمله محلات هدف در گام چهارم طرح «محله ما» اســت. با گروه تسهیلگر طرح 

«محله ما» راهی محله جاهدشــهر می شویم تا همراه آن ها نظر مردم را درباره فرآیند نظرسنجی طرح 

و همچنین مشکلات محله جویا شویم. در فرآیند نیازسنجی که پیش از این شهروندان در آن شرکت 

کرده  اند نظرات خود را با عنــوان راهکارهایی برای بهبود وضعیت زندگی در این محله ارائه داده اند. 

پیش از این بنفشه بهرامی، سرپرست گروه تسهیلگری در محله جاهدشهر و همکارانش در مسجد امام 

خمینی)ره( و حاشیه میدان بوستان حاضر شده اند تا نظرات شهروندان را در این زمینه دریافت کنند.

 QنیایشQبوستانQتاریکQهایQشب
مواردی را که شهروندان روی بنرهای نظرسنجی پیش از این نوشته اند با ما مطرح می  کنند، خانمی 

که خود را اعظم کاشانی معرفی می کند و در خیابان گل ها سکونت دارد به معضل نورپردازی بوستان 

نیایش در شــب ها اشاره می کند و می گوید: «این بوستان قدیمی ترین پارک محلی منطقه و یکی از 

دلخوشی های شهروندان در شب و روزهای گرم تابستان امسال است، تعداد پروژکتورهایی که برای 

روشنایی این پارک در نظر گرفته اند خیلی محدود است و شب ها بیشر این فضای 3هکتاری تاریک 

است، هر بار هم به شهرداری مراجعه می کنیم می گویند نور پارک ها براساس استاندارد اداره برق است!»

 QبازارQپنجشنبهQنابسامانQاوضاع
به غیر از تقویت روشنایی پارک ها، موضوع بهسازی فضای پنجشنبه بازار جاهدشهر هم از مهم ترین 

درخواست های شهروندان است. یکی از اهالی به نام مژگان عظیمی که گویی از مشری های پروپاقرص 

این روزبازار اســت می گوید: «نبود برخی امکانات مانند سرویس بهداشــتی، کمبود آب، نداشن 

روشــنایی کافی، نبود آب سردکن، نبود پارکینگ و از همه مهم تر خاکی بودن زمین فقط گوشه ای از 

مشکلاتی است که فروشندگان و خریداران پنجشــنبه بازار جاهدشهر با آن روبه رو هستند. در این 

میان خاکی بودن محوطه این روزبازار محلی باعث شده تا با اندک وزش بادی، گرد و غبار، مراجعان و 

فروشندگان را آزار داده و لایه ای از خاک روی اجناس پهن شود.»

 QبوستانQراستهQروسازیQپیاده
شــهروند دیگری به نام جواد صمدی به همراه فرزندش در امتداد خیابان بوســتان در حال قدم زدن 

است. او به پیاده رو اشاره کرده و توضیح می دهد: «این خیابان ویرین محله جاهدشهر و بزرگ ترین 

تجاری محله این محدوده است. از میدان بوســتان به سمت خیابان جاهد پیاده روسازی ها به طور 

منظم و زیبا اجراشــده اما محور میدان بوستان به ســمت بزرگراه آیت ا... هاشمی رفسنجانی بدون 

پیاده روهای مناسب است. از این رو پیشنهاد می کنم که بودجه این طرح برای بهسازی پیاده روهای 

خیابان بوستان هزینه شود.»

 QاهالیQنظراتQبندیQجمع
در پایان فرآیند نیازســنجی از شهروندان هزار و 540 درخواســت و پیشنهاد جمع آوری شده است. 

سرپرســت گروه تسهیلگری طرح محله ما در جاهدشــهر در این باره می گوید: «بیش از 200مورد از 

درخواست اهالی به بهبود و بهسازی پیاده رو در محور خیابان و میدان بوستان اختصاص پیدا کرده و 

این موضوع اولویت نخست طرح شناخته می شود و به تصویب هم رسیده است.»

بنفشه بهرامی یادآور می شود: «پس از پایان نظرسنجی و برای تسریع روند کار با توجه به حجم بالای 

درخواســت ها برای بهســازی پیاده رو محله، اعتبار 650 میلیونی به ایــن طرح اختصاص یافت که 

به زودی اجرای کار آغاز می شــود. همچنین اصلاح هندسی میدان گلســتان و بازگشایی خیابان 

میثاق4، فضاسازی، آســفالت و احداث پارکینگ در محدوده پنجشنبه  بازار و روشنایی پارک ها به 

عنوان اولویت های دوم تا چهارم شــهروندان جاهدشهری تصویب شد که شهرداری منطقه در نظر 

دارد در برنامه های بعدی این کمبودها را برطرف کند.»
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11منطقه
باQپایانQنظرسنجی،QQاولویتQطرحQ»محلهQما«QدرQمحدودهQجاهدشهرQمشخصQشد

بهسازی معابر پیاده

ساکنانQمحلهQسیدرضیQازQناهمQسطحیQپیادهQروهایشانQگلایهQدارند

بودجه به پیاده روهای کم تردد نمی رسد
12منطقه


